
Simtel estimeazã creºterea cifrei
de afaceri cu 50%, în 2018

(Interviu cu Sergiu Bazarciuc, Executive Manager Simtel Team)

Reporter: Ce face, concret, com-
pania pe care o reprezentaþi?

Sergiu Bazarciuc: Domeniul te-
lecomunicaþiilor reprezintã cea
mai veche preocupare a Simtel.
Suntem din 2005 furnizori de solu-
þii "turn key" (n.r. servicii la cheie),
prin care ajutãm operatorii ºi ven-
dorii de echipamente telecom sã
construiascã, întreþinã ºi moderni-
zeze reþelele de telecomunicaþii
GSM, 3G sau 4G. De curând, ne-am
lãrgit portofoliul în telecom ºi
suntem importatori ºi distribuitori
unici pe România pentru echipa-
mente wireless profesionale pro-
duse de compania Ligo Wave.

Suntem alãturi de cei care se
gândesc la mediu ºi aleg sã inves-
teascã în producþia de energie din
surse regenerabile. Contribuim la

succesul proiectelor de energie re-
generabilã, unde aducem clienþilor
expertizã Simtel în inginerie ºi pro-
iectare, în furnizarea de echipa-
mente de la producãtori de top din
industrie ºi în implementarea
rapidã ºi fãrã bãtãi de cap pentru
client.

Domeniul automatizãrilor indus-
triale este cea mai recentã provo-
care a noastrã. Am adus în echipa
Simtel specialiºti cu experienþã de
nivel mondial în automatizãri ºi,
din 2016, lucrãm împreunã cu
clienþii noºtrii la automatizarea de
procese în industrie, la proiecte de
eficienþã energeticã sau la îmbunã-
tãþirea proceselor de producþie.
Am realizat proiecte atât în Româ-
nia, cât ºi în Egipt, USA, Mexic, Iran,
Rusia, Mianmar sau Anglia.

Reporter: Când aþi început sã ac-
tivaþi pe acest segment al energiei
regenerabile?

Sergiu Bazarciuc: Compania
Simtel a fost înfiinþatã în anul 2000.
Pe segmentul energiei regenerabi-
le activãm din anul 2012, când am
stabilit un parteneriat cu producã-
torul de invertoare solare Power
One din SUA. În anul 2013, Power
One a fost achiziþionatã de compa-
nia ABB ºi astãzi suntem unul din-
tre cei mai importanþi parteneri
service ABB din Europa ºi una din
companiile cu expertizã în cons-
trucþia la cheie ºi mentenanþã a
proiectelor fotovoltaice industriale
ºi rezidenþiale.

Reporter: Cum caracterizaþi
competiþia din zonã?

Sergiu Bazarciuc: Domeniul

energiei regenerabile a început sã
devinã atractiv pentru investitori
odatã cu apariþia legii 220/2008
pentru stabilirea sistemului de pro-
movare a producerii energiei din
surse regenerabile de energie, re-
publicatã în 2010.

În perioada cât a fost activã sche-
ma de sprijin cu certificate verzi
(2010-2016) s-au construit proiec-
te mari cu precãdere de cãtre com-
panii din afara României.

În zona de servicii "turn key" de
proiectare, furnizare echipamente,
implementare ºi mentenanþã de
parcuri fotovoltaice, unde activea-
zã Simtel, au rãmas puþine compa-
nii pe piaþã. Multe dintre acestea
sunt companiile care oferã servicii
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în domeniul energetic, însã au ex-
pertizã redusã pe proiecte fotovol-
taice ºi oferã parte din serviciile
menþionate mai sus ºi mai puþin
proiecte "turn key" , dator i tã
faptului cã domeniul fotovoltaic
este relativ nou în România.

Reporter: Cum apreciaþi evoluþia
pieþei ºi ce perspective are aceas-
ta? Cum a evoluat construcþia de
parcuri fotovoltaice, la noi?

Sergiu Bazarciuc: A fost un
boom în perioada 2012-2014, când
în România s-au realizat proiecte

fotovoltaice cu puteri instalate
mari pe suprafeþe întinse de teren.
Din 2014, au fost construite cu pre-
cãdere proiecte pe clãdiri indus-
triale sau rezidenþiale. Modificarea
legislaþiei nu a mai permis scoate-
rea din circuitul agricol a terenuri-
lor în scopul construirii de centrale
electrice fotovoltaice.

În acest moment, pe piaþã sunt
companii din retail, producþie in-
dustrialã ºi agriculturã care inves-
tesc în acest tip de proiecte în sco-
pul de a-ºi asigura o parte din con-
sumul de energie prin realizarea
de centrale fotovoltaice pe clãdiri-

le pe care le deþin ºi în care îºi
desfãºoarã activitãþile.

Reporter: Care sunt problemati-
cile acestui domeniu ºi ce credeþi
cã ar trebui fãcut pentru soluþiona-
rea acestora?

Sergiu Bazarciuc: Un element
cheie în acest domeniul este legis-
laþia, care existã, dar aº putea spu-
ne cã este incompletã. Mã refer aici
la legislaþia care permite producã-
torilor de energie din surse rege-
nerabile care deþin centrale mici
de sub 100 kW sã poate livra sur-
plusul de energie în reþea ºi sã pri-
meascã un tarif fix pentru aceastã

energie livratã.
Sau, pur ºi simplu, energia produ-

sã ºi livratã în reþea sã se compen-
seze cu cea consumatã din reþea,
reducând, astfel, factura de ener-
gie. Aºadar, este nevoie de îmbu-
nãtãþirea legislaþiei, în sensul cã
producãtorii de energie regenera-
bilã cu centrale mici sã poatã livra
e ne r g i a pr od u sã î n r e þ e au a
electricã ºi sã primeascã bani
pentru asta.

Cred cã în acest fel numãrul cen-
tralelor fotovoltaice rezidenþiale ar
creºte, costul pentru un sistem co-
nectat la reþea fiind sensibil mai
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mic decât cel al unui sistem neco-
nectat la reþea, cu acumulatori
pentru stocare.

Reporter: Cu ce firme mari aþi co-
laborat?

Sergiu Bazarciuc: Avem un par-
teneriat cu ABB, unul dintre cei mai
mari producãtori de echipamente
electrice ºi de automatizãri la nivel
mondial. Suntem partener service
pe România pentru invertoarele
solare produse de ABB, precum ºi
distribuitori autorizaþi de invertoa-
re solare, motoare ºi convertizoare,
produse de joasã teniune, roboþi,
echipamente pentru automatizãri
ºi staþii pentru încãrcare maºini
electrice.

În anul 2012, domeniul fotovolta-
ic în România era foarte puþin cu-
noscut ºi nu gãseai o companie pe
care sã te poþi baza în realizarea
unui proiect. Aºa cã ne-am gândit
sã învãþãm de la cei care se pricep.
Aºa s-au nãscut colaborãrile cu

companii din Germania, precum
Iliotec ºi Envalue, cu experienþã în
domeniul centralelor fotovoltaice,
cu care am fãcut proiecte de suc-
cess în România ºi Germania ºi de
la care am învãþat foarte multe.

Reporter: Care sunt costurile
percepute în acest domeniu?

Sergiu Bazarciuc: Costurile pen-
tru realizarea unui proiect fotovol-
taic "turn key" variazã între 1.100 ºi
2.000 de euro pe KW instalat. Cos-
turile cele mai reduse sunt acolo
unde sistemul este conectat la re-
þea, iar cele mai mari acolo unde
realizãm un sistem independent,
neconectat la reþea, unde surplu-
sul de energie este stocat în acu-
mulatori sau un sistem hybrid, co-
nectat la reþea, dar ºi cu stocare.

Reporter: Ce cifrã de afaceri aþi
realizat anul trecut, comparativ cu
2016?

Sergiu Bazarciuc: Cifra de afa-
ceri realizatã de Simtel în 2017 a

fost de 2.755.000 euro, cu o
creºtere de 38% faþã de 2016.

Reporter: Câþi angajaþi are com-
pania?

Sergiu Bazarciuc: Suntem o
echipã de 45 de oameni.

Reporter: Ce estimãri aveþi pen-
tru acest an în ceea ce priveºte re-
zultatele financiare?

Sergiu Bazarciuc: Pentru acest
an ne-am planificat o creºtere a ci-
frei de afaceri cu 50%, în condiþiile
în care pe telecom avem proiecte
în derulare, dar ºi proiecte noi, în

domeniul fotovoltaic tot mai mul-
te companii maifestã deschidere
cãtre proiecte de energie solarã, ca
o componentã de CSR (Corporate
Social Responsibility) ºi reducere a
facturii de energie, iar în automati-
zãri existã un potenþial imens,
România având unul dintre cele
mai reduse procente de automati-
zare a proceselor în industrie.

Reporter: Mulþumesc!
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"Este nevoie de îmbunãtãþirea legislaþiei,

în sensul cã producãtorii de energie

regenerabilã cu centrale mici sã poatã

livra energia produsã în reþeaua electricã

ºi sã primeascã bani pentru asta.

Cred cã în acest fel numãrul centralelor

fotovoltaice rezidenþiale ar creºte,

costul pentru un sistem conectat

la reþea fiind sensibil mai mic decât

cel al unui sistem neconectat la reþea, cu

acumulatori pentru stocare".


